



Mohamed Khider University of Biskra
Faculty of Law and Political Science
Law Department



Second semester

handout in module:

Administrative law
terminology

Directed to first-year Master
of Administrative Law students

Prepared and Compiled By

Dr : lazhar benaissa

University Season : 2023/2024



Understanding the Nature and Scope of Administrative Law



The Description of This module

وصف المقياس:

إن اللغة الإنجليزية دور هام في تعزيز الفهم ومعرفة الكثير من طرائق التفكير والقوانين المختلفة بما في ذلك مختلف تصورات وتطبيقات القانون الإداري.

The English language has an important role in enhancing understanding and knowledge of many different ways of thinking and laws, including various perceptions and applications of administrative law.

ذلك لما للغة من خصائص متميزة تتخطى بذلك الحدود الجغرافية و السياسية للدول لتصل إلى أي نقطة من العالم، كما أنها تمتاز بكثرة و تنوع المعلومات و البرامج القانونية والتعليمية لمختلف شرائح البشر المتاحة في أي مكان و زمان و بتكلفة منخفضة.

This is because the language has distinct characteristics that transcend the geographical and political borders of countries to reach any point in the world. It is also characterized by the abundance and diversity of information, also legal and educational programs for various segments of humanity available in any place and time and at a low cost.

فهي تعد إذا مصدر هاماً للمعلومات سواء للأشخاص أو المؤسسات بمختلف أنواعها، كما أنها تلعب دوراً هاماً في تنمية العنصر البشري و صقل معلوماته القانونية ومعرفة الاختلافات.

It is therefore considered an important source of information, whether for individuals or institutions of all kinds. It also plays an important role in developing the human element, refining its legal information, and knowing the differences.

لهذا يكون من الضروري الاهتمام بهذه اللغة وتطوير استخدامها بشكل فعال، مع **تدريب** وتعليم الطلبة على استعمالها (ومعرفة بعض المصطلحات الأساسية في تخصص القانون الإداري)، و توعيتهم بأهميتها في **المعرفة القانونية**.

Therefore, it is necessary to pay attention to this language and develop its effective use, while **training** and teaching students to use it (and knowing some basic terms in the administrative law specialty), and making them aware of its importance in **legal knowledge**.

This module **allows** exposure to the following **يسمح** هذا المقياس بالتعرض للآتي:

- مفهوم القانون الإداري وأهميته؛
 - التعرض للصفات العمومية (عموميات)؛
 - القضاء الإداري الاستعجالي؛
 - الميزانية العامة للدولة؛
 - بعض الجرائم الاقتصادية.
- مستخدمين في ذلك نصوص وترجمتها، أو فقرات، إضافة إلى مصطلحات بعينها، بهدف مساعدة الطالب على ضبط ومعرفة بعض المصطلحات التخصصية.

- The concept of administrative law and its importance;
- Exposure to general deals (Generalities);
- Urgent administrative judiciary;
- The Balance sheet of the state;
- Some economic crimes.

Using texts and their translation, or paragraphs, in addition to specific terms, with the aim of helping the student to control and know some specialized terminology.